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Medborgarförslag om skatepark i Enskede 
(Vårflodsparken) 

Svar på medborgarförslag 

Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 

Sammanfattning 
Författaren av medborgarförslaget anser att det saknas en skatepark 
i Enskede och föreslår därför att förvaltningen bygger en i 
Vårflodsparken. Vidare anser författaren att spontanidrott bör 
uppmuntras och beskriver hur en skatepark kan fungera som en 
plats där både barn, unga och vuxna kan mötas. 

Författarens påstående om att spontanidrott bör uppmuntras håller 
förvaltningen med om och anser att tillgång till ytor för 
skateboardåkning kan bidra till detta. Att bygga en skatepark i 
Vårflodsparken bedömer förvaltningen skulle påverka parkens 
infiltrationskapacitet negativt och det är därför inte en lämplig plats 
för detta. Skateboardytan i Östberga ligger drygt en kilometer från 
Vårflodsparken och förvaltningen hoppas att boende på 
Enskedefältet känner till och använder den. 

Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 

Bakgrund 
Ett medborgarförslag om att bygga en skatepark i Vårflodsparken, i 
stadsdelen Enskede, har skickats in till nämnden. 
Medborgarförslaget inkom den 12 juni 2024. 

Ärendet 
Författaren av medborgarförslaget anser att det saknas en skatepark 
i Enskede och föreslår därför att förvaltningen bygger en i 
Vårflodsparken. Vårflodsparken ligger i stadsdelen Enskedefältet, 
mellan Enskede IP och Årstafältet.  

Handläggare
Jimmy Andersson
Telefon: 08-50820930

Till
Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd 2024-10-24
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Avdelning HR och utveckling
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Författaren anser att spontanidrott bör uppmuntras och beskriver hur 
en skatepark kan fungera som en plats där både barn, unga och 
vuxna kan mötas. Vidare anser författaren att det skulle vara ett bra 
komplement till den upprustade plaskdammen i parken. 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom Avdelning HR och utveckling. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Förvaltningen vill inleda med att tacka för medborgarförslaget. 
Författarens påstående om att spontanidrott bör uppmuntras håller 
förvaltningen med om och anser att tillgång till ytor för 
skateboardåkning kan bidra till detta. 

I Vårflodsparken och omgivande områden finns det idag problem 
med dagvattensflöden och översvämningsrisker. För att motverka 
detta har förvaltningen de senaste åren grävt diken och grävt fram 
brunnar vid Hemskogen. Förvaltningen har ett pågående projekt 
tillsammans med trafikkontoret som kommer att mynna ut i olika 
åtgärder i Vårflodsparken, med syftet att förbättra 
dagvattenshantering och motverka översvämningsrisken i området.  

 

Bild 1. Stockholms skyfallsmodell, som visar uppskattade vattennivåer vid 
kraftigt skyfall. Källa: Trafikkontoret 2018. 

Att bygga en skatepark i Vårflodsparken bedömer förvaltningen 
skulle påverka parkens infiltrationskapacitet negativt och det är 
därför inte en lämplig plats för detta. Infiltrationskapacitet är ett 
mått på hur mycket vatten en markyta kan absorbera. Hårdgjorda 
ytor, som till exempel betong eller asfalt, har oftast försumbar 
infiltrationskapacitet. 
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I närliggande Östberga ligger en tillfällig skateboardyta som 
byggdes av Fryshuset 2020 med stöd av förvaltningen. Idén om 
denna skateboardyta kom ursprungligen från ett medborgarförslag. 
Eftersom ytan ligger inom Årstafältets sjätte etapp behöver den 
rivas när arbetet där sätter igång, preliminärt 2031. I parken Backen, 
som också ligger i Östberga, planerar förvaltningen att bygga en 
permanent skateboardyta inom ramarna för den större 
upprustningen av parken. Tidplan för det arbetet är ett 
genomförande under 2026 men förvaltningen behöver reda ut frågor 
kring omfattning och ekonomi innan dess. 

Den befintliga skateboardytan i Östberga ligger drygt en kilometer 
från Vårflodsparken och förvaltningen hoppas att boende på 
Enskedefältet känner till och använder den. I kartan nedan går det 
att se var Östbergas befintliga skateboardyta ligger i relation till 
Enskedefältet och Vårflodsparken.  

 
Bild 2. Karta som där vårflodsparken har markerats med en svart cirkel och 
skateboardytan i Östberga med en lila nål. Källa: DpMap 2024. 

Jämställdhetsanalys 
2023 beslutade kommunfullmäktige en strategi för ett mer jämställt 
och jämlikt nyttjande av spontanidrottsytor. Enligt observationer 
från strategin är det färre kvinnor och flickor som använder stadens 
spontanidrottsytor jämfört med pojkar och män, och det är särskilt 
stora skillnader i åldersgruppen 7-19 år.  

Förvaltningen anser att det är viktigt att utformning och placering 
av spontanidrottsytor genomsyras av ett jämställdhetsperspektiv, för 
att uppmuntra mer flickor och kvinnor att använda dem. Strategin 
kan användas som stöd för detta, bland annat genom den 
medföljande checklistan för ny- och reinvesteringar för  
spontanidrottsytor.  
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Barnrättsperspektiv 
Förvaltningen kan konstatera att medborgarförslaget berör barn och 
ungas möjligheter till aktivitet och rekreation, vilket ryms inom 
artikel 31 från barnkonventionen om att barn har rätt till lek, vila 
och fritid. Även om förvaltningen bedömer att det inte är lämpligt 
att bygga en skatepark i Vårflodsparken, anser förvaltningen att 
både den tillfälliga så väl som den planerade skateboardytan i 
Östberga, ligger i linje med ambitioner från barnkonventionen. 

Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 

Anders Carstorp  Carina Idenfors 
Stadsdelsdirektör  Avdelningschef 
Enskede-Årsta-Vantör 
stadsdelsförvaltning 
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